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PROTOKÓŁ  Nr XLVII/2014 

Sesji Rady Gminy Manowo 
odbytej w dniu 24 października 2014 roku 

 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1107, zakończono o godz. 1345. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy   -     Irena Oleksy 
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg 
załączonych list obecności. 
 

 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XLVII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 14 
radnych. 
 
Nieobecny był radny Sławomir Jamka – nieobecność usprawiedliwiona. 
 
Zwolnienia: 
- radny Leszek Kondrat (podczas II przerwy). 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono. Przewodniczący poinformował, że Wójt 
przedstawi informację z realizacji uchwał zaraz po informacji z pracy w okresie 
międzysesyjnym, ponieważ musi opuścić obrady z powodu innych obowiązków 
służbowych.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XLVI Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy. 
7. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje i zapytania. 
9. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Projekt Strategii Rozwoju Gminy Manowo na lata 2014-2020. 
2. Założenia do projektu budżetu oraz kierunki polityki społeczno-gospodarczej 

Gminy Manowo w 2015 r. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo  na lata 2014 
– 2024, 
c) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących część  
linii wąskotorowej 1056 Koszalin-Bobolice, 
d) sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym. 

4. Wolne wnioski i informacje. 
5. Odpowiedzi na interpelacje. 
6. Zakończenie. 

 
 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XLVI Sesji Rady Gminy 
Protokół XLVI przyjęty został 14 głosami za (jednogłośnie). 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

 3, 02 i 17 października pełniłem dyżur w UG Manowo. 
 12 października w Rosnowie uczestniczyłem w kameralnym Przeglądzie 

Piosenki Ludowej „Moja mała ojczyzna”. 
 17 października brałem udział we wspólnym posiedzeniu stałych Komisji 

Rady Gminy. 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
 Realizujemy następujące inwestycje:  

o Dobiega końca budowa drogi powiatowej. Termin wykonania już minął i 
są naliczane odsetki karne, w zamian za które firma wybuduje 400 m 
drogi gminnej o nawierzchni bitumicznej (szer. 3 m). My wykonamy 
pobocze we własnym zakresie. Są już tablice ograniczające tonaż do 10t.  

o  Przy w 100% wsparciu Nadleśnictwa Manowo wykonaliśmy 250 m drogi 
bitumicznej o szerokości 4 m, za stadionem w Manowie.  

o Wodociąg w Wyszewie – zrealizowany w ok. 95%. Przystępujemy do 
sporządzania protokołów.  

 Przetargi: 
o Ogłosiliśmy przetarg na wodociąg w Manowie i w Cewlinie. Realizacja tego 

zadania nastąpi do 31 marca 2015 roku. 
o Został rozstrzygnięty przetarg na remont świetlicy wiejskiej w Manowie. 

Wybrano ofertę opiewającą na kwotę 381.000 zł. Była planowana kwota 
500.000 zł.  

o Zostanie powtórzony przetarg na boiska w Grzybnicy i w Wyszeborzu.  
o Zimowe utrzymanie dróg. 
o Ubezpieczenie. 
o Wywóz nieczystości stałych.  

 W informacji nt. założeń do projektu budżetu, którą Państwo otrzymaliście jest 
przewidywany wzrost podatku od osób fizycznych w kwocie 949.000 zł. Nie 
trzeba być zameldowanym na stałe, ani na czasowo w gminie Manowo, żeby 
przepisać się do II Urzędu Skarbowego. Wystarczy, że podatnik złoży 
oświadczenie, że zamieszkuje na terenie gminy Manowo. Prowadzimy taką akcję 
informacyjną od 2 lat wśród mieszkańców naszej gminy. Musimy mieszkańców o 
tym przekonywać, bo ma to przełożenie na dochody gminy. 
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 Dzisiaj dokonujemy zakupu siedziby ośrodka zdrowia w Rosnowie (44.000 zł) i w 
tej sprawie muszę się dzisiaj udać do notariusza.  

 Obiecywałem radnym z Bonina przedstawienie kosztorysu na podłączenie 
kanalizacji z Bonina do Kretomina. Koszt brutto wynosi 1.438.000 zł. W tym vat 
268.000 zł. W tej kwocie wliczony jest również demontaż starych urządzeń na 
oczyszczalni ścieków – 187.000 zł. Po odliczeniu 30% tej kwoty koszty wyniosą 
ok. 800.000 zł. Jeszcze w tym roku ogłosimy przetarg na dokumentację 
techniczną z pozwoleniem na budowę.  

 Posiadam koncepcję kanalizacji Wyszeborza i Wyszewa. Można się z nią 
zapoznać. 

 W przyszłym roku będziemy musieli zrealizować 5 inwestycji, na które mamy 
podpisaną umowę z Marszałkiem: 

o Wodociąg Manowo-Cewlino, 
o Wcinka w magistralę wodną w Cewlinie, 
o Klub wiejski w Manowie, 
o Fotowoltaika w Manowie, 
o Boiska w Wyszeborzu i w Grzybnicy. 
Na te inwestycje będziemy mieli bardzo duże dofinansowanie  - w granicach 
75-80%.  
Na lata 2015 i 2016 musimy wyhamować inwestycje, ponieważ środki unijne 
nie będą wcześniej możliwe do otrzymania. Będziemy się do tego 
przygotowywali. 

 W tym tygodniu otrzymaliśmy niepokojącą informację od p. Sołtys z Wyszewa i 
radnego z Wyszeborza, że p. Rogaś zawiesza kursy. Rozmawiałem z p. Rogasiem 
na temat udzielenia koncesji na lokalne przewozy regularne na terenie gminy do 
czasu załatwienia przez Urząd Miejski koncesji na nową linię.  

 Wygraliśmy sprawę dotyczącą mieszkania w Manowie na drogówce. Rodzina z 
Dęborogów na święta Bożego Narodzenia na pewno zamieszka w nowym 
mieszkaniu. 

 Otrzymałem informację z Koszalińskich Wodociągów, że nic się nie zmieniło i 
ścieki z gminy Manowo będą nadal przyjmowane do oczyszczalni ścieków w 
Jamnie.  

 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp. Nr uchwały, 

Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1.  XLVI/301/2014 

26 września 2014 
rozpatrzenia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2014 

roku 

Została przesłana do  RIO w Koszalinie  

2.  XLVI/302/2014 

26 września 2014 
zmian w budżecie gminy na 2014 rok Zrealizowana, została przesłana do  RIO 

w Koszalinie oraz opublikowana w 

Dzienniku Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego 

  

3.  XLVI/303/2014 

26 września 2014 
w sprawie zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Manowo, przebiegu wykonania planu  

finansowego instytucji kultury oraz 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej za I półrocze 

Zrealizowana, została przesłana do  RIO 

w Koszalinie 
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4.  XLVI/304/2014 

26 września 2014 
wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości 

Zrealizowana, została przesłana do  

Wojewody Zachodniopomorskiego 

5.  XLVI/305/2014 

26 września 2014 
zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych 

Zrealizowana, została przesłana do  

Wojewody Zachodniopomorskiego oraz 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Zachodniopomorskiego 

6.  XLVI/306/2014 

26 września 2014 
przyjęcia „Programu budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie Gminy Manowo w latach 2014-

2020” 

Zrealizowana, została przesłana do  

Wojewody Zachodniopomorskiego  

 

 
 
 

Ad.I.6 Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy 
Informację o stanie finansowym Gminy przedstawiła Bożena Tomaszewska – 
Skarbnik Gminy. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
 
 
Ad.I.7 Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Brak 
 
 
Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania 
 

 
Radny Leszek Kondrat: 

 Dokąd sięga teren Selfy w pobliżu sklepu w Boninie? Mieszkańcy zgłaszali, 
żeby w tym rejonie postawić 1 lampę. 

 Droga przez pola do kościoła – czy w tej sprawie poczyniono jakieś kroki? 
 
Radny Jerzy Hawraniak: 

 Przycięcie drzew przy lapach w Boninie – drzewa są wrośnięte w lampy.  
 
 
 
Ad.I.9. Trybuna obywatelska 
 

Józefa Bieruta – Sołtys Sołectwa Manowo: 
 Miała być naprawiona lampa koło p. Rumianka – czy coś w tej sprawie 

poczyniono?   
 
Ewa Trojanowska – Przewodnicząca Rady Osiedla w Boninie: 

 W Boninie śmierdzi z oczyszczalni. Nic się dzieje w tym kierunku, żeby było 

lepiej. Bez względu na poczynania – efektu nie ma. Mieszkańcy są 
zbulwersowani, że muszą w takim smrodzie żyć. W szczególności jest to 
uciążliwe w części od torów w Boninie. Niezadowolenie wzrasta i pojawiła się 
propozycja, aby nie płacić za ścieki.  

 Droga prowadząca przez park – od jakiegoś czasu jeżdżą tam samochody, 
również ciężarowe. Czy to jest park, czy droga gminna? Mieszkańcy tam 
spacerujący są z tego niezadowoleni. Należałoby zdecydować, czy jest to park, 
czy droga gminna.  

 W czasie deszczu jest zalewana część drogi powiatowej przy torowisku. Nie da 
się tamtędy przejść. Być może to torowisko jest zabytkiem, być może ktoś na 
tym zarabia. Moim zdaniem torowisko powinno być zdjęte i powinien być 
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zrobiony odpływ, bo studzienki przy drodze powiatowej są niedrożne. Woda 
stoi na szerokość 2 m i nie ma sposobu, żeby przejść suchą nogą. Jak długo 
będzie trwała taka sytuacja? 

 
Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: 

 Mam sugestię ze strony mieszkańców – ostatnio widzimy, że bardzo dużo 
dzieje się w naszej gminie. Chwała za to organizatorom. Obserwowałam też 
historię naszej strony internetowej na przestrzeni 4 lat – faktycznie 
sukcesywnie wzrasta aktywność przed wyborami. Proponuję ukrócić 
spekulację mieszkańców, że to wszystko tylko dlatego, że zbliżają się wybory, 
abyśmy utrzymali poziom imprez i angażowanie mieszkańców również po 
wyborach.     

 
Tadeusz Mikulski – Sołtys Sołectwa Wyszebórz:  

 Przy posesji 12b brakuje lampy. 
 Informacja w Gazetce Manowskiej – pomylono nagrody i przypisano nagrodę 

za stoisko dla Sołectwa Kretomino, a za wieniec dla Sołectwa Cewlino. Nie 
było również wzmianki o nagrodach z dożynek powiatowych. 

 Dziura na drodze do biskupa – prosimy o naprawę i zabezpieczenie przed 
powiększaniem się.  

 
Radny Konstanty Dańczak: 

 Dobiegła końca budowa ulicy Winogronowej. Odbyło się oficjalne otwarcie. 
Mieszkańcy są bardzo zadowoleni, że mogli w ramach inicjatyw wykonać tę 
drogę.  

 
Sylwia Krępeć – Sołtys Sołectwa Wyszewo: 

 Dziękuję p. Wójtowi za rozwiązanie problemu komunikacji publicznej.  
 Lampy – została naprawiona 1 lampa przy Ośrodku Kultury. Natomiast na 

kolonii Wyszewo nie naprawiono, ponieważ firma stwierdziła, że lampa ta do 
nich nie należy.    

 
Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie: proszę, aby przy 
odbiorze drogi powiatowej zlikwidować uskok na końcu drogi (w miejscu gdzie 
kończy się nowa droga i zaczyna stara).  
 
 
 
II przerwa – 1145 - 1210  
 
 
 
Ad.II.1. Projekt Strategii Rozwoju Gminy Manowo na lata 2014-2020 
 
Projekt Strategii Rozwoju Gminy Manowo na lata 2014-2020 przedstawił w formie 
prezentacji multimedialnej p. Krzysztof Pukaczewski – CKU Mercury. 
 
 
Ewa Trojanowska – Przewodnicząca Rady Osiedla w Boninie: jak wygląda gmina 
Manowo w porównaniu do innych gmin rozpatrując szanse rozwoju? Czy jesteśmy 
mocną gminą, czy prezentujemy się na poziomie innych gmin? 
 
Krzysztof Pukaczewski – CKU Mercury: im bliżej dużego ośrodka miejskiego, tym 
lepiej. Państwa gmina klasyfikuje się w mocnych średniakach, jeśli chodzi o wyniki. 
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Jest to spowodowane tym, że wybrany mechanizm zarządzania gminą jest 
skuteczny. Nie oznacza to, że nie może być lepiej, ale jest on skuteczny. Jesteście 
Państwo grupą, która się dogaduje i do tego dochodzi potencjał, który wynika z 
położenia blisko dużego miasta.  
 
 
I przerwa – 1247 - 1300  
 
 
 
Ad.II.2. Założenia do projektu budżetu oraz kierunki polityki społeczno-
gospodarczej Gminy Manowo w 2015 r. 
Założenia do projektu budżetu oraz kierunki polityki społeczno-gospodarczej Gminy 
Manowo w 2015 r. przedstawiła Bożena Tomaszewska – skarbnik Gminy: założenia 
do budżetu Gminy na 2015 rok są elementem polityki państwa i polityki 
gospodarczej Gminy. 
Niektóre założenia i wskaźniki przyjęte do opracowania budżetu państwa na 2015 r. mają 
przełożenie na  budżet Gminy: 
 
 Roczna planowana kwota subwencji ogólnej na 2015 r. 

 2014 r. 2015r. Różnica 

    

I Część wyrównawcza 1.865.840,00 2.136.554,00 270.714,00 

    

   z tego : 
 

   

- kwota podstawowa 752.789,00 957.098,00 204.309,00 

    

- kwota uzupełniająca 1.113.051,00 1.179.456,00 66.405,00 

    

II Część równoważąca 0,00 1.855,00 1.855,00 

    

III Część oświatowa 4.059.242,00 4.188.046,00 128.804,00 

    

- udziały we wpływach z 
podatku dochodowego od osób 
fizycznych wyniosą (37,53% PIT 
w 2014) 
        (37,67% PIT w 2015 r.)                                   

3.795.914,00 4.745.458,00 949.544,00 

Ogółem 9.720.996,00 11.071.913,00 1.350.917,00 

 
 Do  budżetu Gminy na 2015 r. zakłada się: 
 stawki podatku rolnego oraz podatku leśnego pozostawić na poziomie 2014 r., a 

po urzędowym ogłoszeniu cen skupu drewna i żyta należy skorygować je w 
wyliczeniach ostatecznej wersji projektu budżetu na 2015 r.  

 stawki podatku od nieruchomości i podatku od środków transportowych 
pozostają bez zmian na poziomie 2014 roku.   

 regulacja płac  od stycznia 2015 dla pracowników Urzędu i jednostek podległych do 3 
% 

 podwyżka płac dla nauczycieli od 1 września  2015 r. nie jest przewidziana w 
ustawie   

 regulacja płac dla pracowników obsługi w oświacie od 1  stycznia 2015 r. do 3 % 
 wzrost wydatków Gminy o 1,2 % 
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 realizację inwestycji będących w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Gminy 
Manowo, na które istnieje możliwość dofinansowania ze środków Unii 
Europejskiej. 

 
Podstawowe wielkości do  budżetu na 2015 rok. 
 dochody gminy -             kwota do  25.000.000 zł 
 wydatki gminy  -             kwota do  25.500.000 zł 
 deficyt budżetowy -         kwota do       500.000 zł 
 spłata kredytów i pożyczek 587.500 zł + 296.250 zł (pożyczka z budżetu 

państwa na wyprzedzające finansowanie) 
 koszty obsługi długu publicznego –  800.000 zł 
 

 
Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska zgłosiła uwagę, że w założeniach powinna być 
wpisana również pożyczka na zadania wyprzedzające w wys. 296.250 zł. 
Jan Prus – Przewodniczący Rady poprosił o dopisanie tej pożyczki i ponowne 
wydrukowanie założeń do budżetu.  
 
Radny Tomasz Padykuła: na jakiej podstawie wyliczany jest podatek dochodowy od 
osób fizycznych? 
 
Bożena Tomaszewska – skarbnik Gminy: udział podatku dla gminy wylicza 
Ministerstwo Finansów na podstawie informacji o dochodach uzyskiwanych z 
urzędów skarbowych. 
 
 
 
Ad.II.3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

a) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 17 
października 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski?  
 

 Radny Andrzej Sokalski: w załączniku nr 6 do uchwały został wpisany  
     remont ul. Poziomkowej w Kretominie. 
  
 Bożena Tomaszewska – skarbnik Gminy: ten zapis już został   
     zmieniony i brzmi następująco: „remont odcinków dróg w Kretominie,  
     Cewlinie i w Boninie”. 

 
 Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: poprosiłam o kserokopię  

      faktury za remont tych dróg. Okazało się, że faktura jest z lipca, drogi  
      zostały wyremontowane wiosną, a my dowiadujemy się o tym w  
      październiku i mamy zatwierdzić to, jako nowe zadanie w budżecie  
      gminy. Taka sytuacja ma miejsce drugi raz.  
 

Bożena Tomaszewska – skarbnik Gminy: faktura w sierpniu była 
wykazana w informacji o sytuacji finansowej gminy. We wrześniu już 
nie, bo miała być wycofana. Została przekazana wykonawcy w celu 
zmiany daty wystawienia, ale wróciła do Urzędu, ponieważ wykonawca 
odprowadził już podatek VAT. Tak się sytuacja przedstawiała.  
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Przewodniczący Rady poprosił o dokonanie zmiany zapisu w uchwale.  
 

Uchwała otrzymała Nr XLVII/307/2014, podjęta została 10 głosami za, 
przy 3 wstrzymujących się. 
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 

 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo  na lata 

2014 – 2024, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 17 
października 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 

  
Uchwała otrzymała Nr XLVII/308/2014, podjęta została 12 głosami za, 
przy 1 wstrzymującym się. 
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 

 
c) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących 

część linii wąskotorowej 1056 Koszalin-Bobolice, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 17 
października 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 

 
Uchwała otrzymała Nr XLVII/309/2014, podjęta została 13 głosami za 
(jednogłośnie). 
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 

 
d) sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 17 
października 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 

 
Uchwała otrzymała Nr XLVII/310/2014, podjęta została 13 głosami za 
(jednogłośnie). 

      Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 
 

 

Ad.II.4. Wolne wnioski i informacje 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: 
 Wpłynęła prośba z ZGD o dystrybucję i wypełnienie ankiety potrzebnej do 

opracowania lokalnej strategii rozwoju na lata 2014-2020 – Przewodniczący 
Rady odczytał treść pisma. 

 Zgodnie z art. 24 ustawy o samorządzie gminnym do końca października 
jestem zobowiązany do przedstawienia Radzie analizy złożonych oświadczeń 
majątkowych. Radni złożyli oświadczenia w terminie (do dnia 30 kwietnia i do 
dnia 22 września). 

o Ze strony Wojewody nie było żadnych zastrzeżeń do oświadczeń 
złożonych przeze mnie i przez p. Wójta.  

o W stosunku do radnych z Urzędu Skarbowego jest tylko 1 uwaga – 
niewykazanie diety radnego. Informację tę przekazałem 
zainteresowanej osobie. 
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o Analiza oświadczeń majątkowych radnych wykazała, że powtarzają się 
błędy w wypełnianiu oświadczeń z poprzednich lat. Najczęściej są to: 

 brak określenia przynależności majątkowej, 
 w kilku przypadkach w cz. B zabrakło zapisu „nie dotyczy”, 
 bark zapisu dotyczącego funkcji (radny gminy Manowo), która 

powoduje obowiązek złożenia oświadczenia, 
 nie stosowano poprawnego zapisu „małżeńska wspólność 

majątkowa” (małżeńska własność, współwłasność). 
o Na moje ręce wpłynęła również analiza oświadczeń pracowników i 

kierowników jednostek z Urzędów Skarbowych. Stwierdzono 
następujące nieprawidłowości: 

 nie wykazano działki gruntu pod budynkiem mieszkalnym, 
 w 1 przypadku wystąpiono z wnioskiem do Urzędu Kontroli 

Skarbowej z powodu niewykazania wszystkich dochodów. 
 
Irena Oleksy – sekretarz gminy: analiza oświadczeń złożonych przez pracowników 
Urzędu i kierowników jednostek nie wykazała żadnych nieprawidłowości. Wszyscy 
złożyli oświadczenia w ustawowym terminie.  
 
Radna Daria Stasiak: 

 na stronie internetowej jest wpis dotyczący remontu drogi Winogronowej w 
Kretominie. Tam są 3 lampy solarne. Czy one były postawione podczas 
budowy tej drogi i czy były finansowane ze środków unijnych? 

 
Irena Oleksy – sekretarz gminy: były finansowane z budżetu gminy. 
 
Radna Daria Stasiak: 3 lata temu ustaliliśmy z radnymi, że jest kilka miejsc 
niedoświetlonych w gminie. Jeśli mamy już doświadczenie i przedstawiciela, który 
zajmuje się dystrybucją tych lamp, to można byłoby się zastanowić nad 
doświetleniem tych miejscowości (np. Bonin, Grzybniczka, Cewlino). Należałoby ten 
projekt kontynuować, jeśli one się sprawdzają. 
 
Irena Oleksy – sekretarz gminy: okaże się dopiero zimą, czy się sprawdzą.  
 
 
 
Ad.II.5. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Irena Oleksy – sekretarz gminy udzieliła odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- L. Kondrata: 

 Właściciel terenu kolo sklepu w Boninie – sprawdzimy granice własności 
Selfy. Być może będzie możliwość postawienia tam lampy, ale nie w tym 
roku. Odpowiemy na najbliższej sesji 

 Droga przez pola do kościoła – to nie jest możliwe do wykonania w tym 
roku. Najpierw geodeta musi wyznaczyć drogę i zaplanować w budżecie. 
Tam nie została sprzedana jeszcze ani jedna działka.  

- J. Hawraniaka: 
 Przycięcie drzew przy lampach w Boninie – przekazałam ten problem p. 

W. Poprawskiemu. Myślę, że jeszcze w tym roku to wykonamy. 
- J. Bieruta: 

 Lampa koło p. Rumianka – p. Michalski interweniował w tej sprawie. Nie 
wiem dlaczego ona nie świeci. Odpowiemy na najbliższej sesji. 

- E. Trojanowskiej: 
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 Smród z oczyszczalni – mamy z tym problem. Gmina się przymierza do 
przekazania tych spraw Elektrociepłowni Rosnowo. W trybie pilnym 
myślimy o wyłączeniu oczyszczalni ścieków w Boninie i wykonaniu 
kolektora do Kretomina.  
E. Trojanowska: to może trwać nawet 4 lata, a my nie chcemy już wąchać 
tego smrodu. Zamierzamy nie uiszczać opłat za ścieki. Co oznacza tryb 
pilny? Co mam odpowiedzieć mieszkańcom? Trzeba teraz coś z tym 
zrobić. Jest tak duże oburzenie, że być może sprawa oprze się o media. 
Mieszkańcy szukają różnych ścieżek. Zamontowanie kraty nic nie 
pomogło. 
Radny Ryszard Hawraniak: mieszkańcy nie dadzą się już tak łatwo zbyć. 
Musimy odnieść się konkretnie do tego problemu. 
Irena Oleksy – sekretarz gminy: jest koncepcja (1.100.000 zł). Musimy 
opracować projekt. Pan Wojtyniak robi wszystko, co w jego mocy. 
Robert Murii – prezes spółki Elektrociepłownia Rosnowo: jest już zrobiona 
wycena instalacji przyłączeniowej. Gmina nie dostanie już zgody na 
wybudowanie nowej oczyszczalni, dlatego jest teraz robiony projekt 
przyłącza do Koszalina.  
E. Trojanowska: mieszkańców nie satysfakcjonuje odpowiedź, że jest 
projekt.  
Irena Oleksy – sekretarz gminy: odpowiedzi w tej sprawie udzielimy na 
piśmie. 

 Droga przez park – to droga parkowa. Jeżeli jest takie życzenie 
mieszkańców, to zdecydujemy się te drogę zamknąć (szlaban). W planach 
nie ma tam drogi gminnej. 
Radny Stanisław Turowski: musimy porozmawiać na ten temat, bo tam 
jest planowany dojazd do boiska. Co do zakazu poruszania się 
samochodów ciężarowych się zgadzam, ale nie można tak pochopnie 
zamknąć drogi, bo podjęto już pewne kroki i przygotowano parking.  
E. Trojanowska: do boiska można dojechać inną drogą. Ja reprezentuję 
mieszkańców, a Ty sportowców. 
Irena Oleksy – sekretarz gminy: można się spotkać i uzgodnić stanowisko 
w tej sprawie. My wykonamy decyzję większości.  

 Zalewana droga powiatowa na przejeździe kolejowym – wystąpimy z 
pismem do PZD w tej sprawie. 

- B. Zmuda-Trzebiatowskiej: 
 Utrzymanie ilości organizowanych imprez – postaramy się utrzymać ten 

poziom. 
- T. Mikulskiego: 

 Brak lampy przy budynku 12A – sprawdzimy, czy tam potrzebny będzie 
projekt, czy tylko dowieszenie lampy. Nie obiecuję, że to wykonamy w tym 
roku. 

 Informacja w Gazecie Gminnej – ukaże się sprostowanie w kolejnym 
numerze. Dorotka była na zwolnieniu lekarskim i ona nie sprawdzała tego 
tekstu. Nie wiem, kto tę informację przygotowywał.   

- S. Krępeć: 
 Lampy przy posesji 70 i 71 w Wyszewie – te lampy są wykonane przez 

Urząd Gminy w tym roku i konserwacja nie należy do Oświetlenia Północ, 
tylko do gminy – dlatego firma nie usunęła awarii. Zlecimy to p. 
Michalskiemu.  

- A. Walaszek: 
 Zniwelowanie progu na drodze w Wyszewie – zostało to już zlecone 

wykonawcy.  
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Radny Jerzy Hawraniak: 
 W Boninie został zamontowany napowietrzny zestaw do ćwiczeń 

(siłownia), który cieszy się dosyć dużym zainteresowaniem.  
 Niedawno został oddany do użytku budynek socjalny. 

 
Radny Konstanty Dańczak: 

 Już trzeci rok zgłaszam konieczność naprawy 2 lamp przy restauracji Delos 
w Kretominie.  

 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: ostatnia sesja tej kadencji rady odbędzie się 12 
listopada o godz. 11.00. Posiedzenia komisji nie planujemy. 
 
 
 
Ad.II.6. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XLVII Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 


